
GLORIA  #22

M
ar

ts 
20

25

“Kun hos Gud finder min sjæl ro, 
fra ham kommer mit håb”

ISS
N 

25
96

-9
77

3



Werks Offset, Oplag: 1150 eksemplarer
ISSN 1603-6506

Medlemmer af DUK inden for målgruppen 
(5-30år) får bladet gratis. Andre kan tegne 
abonnement.

Vi tager gerne imod artikler og forslag. 
Synspunkter fremsat i bladet står for 
skribentens egen regning.

DUK’s HOVEDBESTYRELSE:
Linh T.T. Nguyen, formand  
Anthony Sangano, næstformand
Rasmus Münchow
Filip Kuk Lazarow 
Feza Shomari
Peter Andreas Munk-Nielsen

DUK’s SEKRETARIAT:

Jagtvej 183B
2100 Kbh Ø
tlf: 39202079, 9.00-15.00

Danmarks Unge Katolikker er 
bispedømmets officielle 
børne- og 
ungdomsorganisation. 
DUK arbejder som forening 
og laver hvert år mange lejre 
og aktiviteter for børn og unge 
mellem 0-30 år. DUK er en 
landsorganisation med 
lokalforeninger over hele landet 
og ca. 2000 medlemmer og 
150-200 frivillige. 

HVEM ER DUK? 

Gloria udgives af: 

REDAKTIONEN:

Gloria #22Gloria #22

Kære du! 

Dette nummer af Gloria handler om 
noget, vi alle længes efter – håb. 

I en verden, der ofte er usikker, 
minder Pave Frans os i 
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kilde: Kun hos Gud finder min sjæl ro.
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- Natalia

Natalia Sandra 
Kuk Lazarow 
(redaktør)

Nicoline M. 
Olden-Jørgensen 
(layouter)

Peter Andreas 
Munk-Nielsen

Julia Rubina 
Bialecka 
Mirzad

Thora Nadim Indiana Touma Filip Kuk Lazarow

P. Daniel Nørgaard SJ (teologisk konsulent)

2



 

28

18
14

26

30

34

31

Forside: Christine V. (Unsplash)

32

Indhold
Flyvske tanker
om optimisme

SPOT
på en helgen

VoxPop
fra ledertræning på Øm

Bibelvers
om håb

Tegneserie 
om David og Goliat

Pilgrims of Hope
about pilgrimage in Rome

Billeder
fra ledertræning på Øm

Rorate Cæli
om håb

Grin med Gud
katolske memes

Billeder
fra Nordiske Ungdomsdage

Liste
over håbefulde film

Mød en DUK’er
Safira

Tegning
til farvelægning

20

Udfrielsen fra Egypten
bibelhistorie for børn

3

4

12

23

9

6



Flyvske tankerFlyvske tanker

- om om at være håbløst optimistisk

Jeg er en tidsoptimist. Jeg tror 
ofte, at jeg har mere tid, end jeg 
har. Jeg er nogle gange lidt for god 
til at slappe af og sige: “Det skal 
nok gå”. Derfor lægger jeg ofte et 
ekstra kvarter ind i mine planer, 
fordi jeg ved, at jeg har tendens til 
at være for optimistisk. 

Nogle gange synes jeg, det kan 
være hårdt at skulle planlægge, 
beregne og tilpasse mig. Jeg tror, 
at pessimister ofte er bedre til at 

planlægge, fordi de har lettere 
ved at tænke sig til et “worst case 
scenario”. 

I filmen “Shawshank Redemption” 
siger en ven til hovedpersonen, der 
forsøger at slippe ud af fængslet: 
“hope is a dangerous thing”. Han er 
realistisk, han vil ikke drømme om 
at slippe ud af fængslet, fordi han 
er bange for, at drømmen om det 
uopnåelige vil drive ham til vanvid. 
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Flyvske tankerFlyvske tanker af Peter Andreas Munk-Nielsen

Rationelt giver det sikkert god 
mening. Hvis man aldrig håber, 
kan man aldrig blive skuffet. Hvis 
man aldrig håber, gør man sig ikke 
sårbar.

Men jeg tror ikke, at kernen i den 
katolske tro er at tænke strategisk 
på den måde. Hvis 
jeg altid beskyt-
ter mig selv ved 
at tro, at jeg kan 
kontrollere mit liv, 
kan jeg vel ikke 
være åben over for 
kærligheden? 

Guds kærlighed er 
altid større, end 
jeg kan forestille mig! Himmeriget 
er et uendeligt lykkeligere sted, end 
hvad jeg kan drømme om.

Kun hvis jeg tør at tro på en 
overraskende kærlighed så radikal, 
at den kan udslette al verdens 
ondskab, kan jeg leve den ud. Kun 
hvis jeg vover at have tillid til, at 
Jesus gjorde det umulige og virkelig 

overvandt synden og døden, kan jeg 
få del i det evige liv. 

Nogle ville måske kalde en sådan 
tro for barnagtig eller naiv. Jeg er jo 
afhængig, svag og ynkelig. 

Måske er der noget sandhed i den 
kritik. Jesus siger jo 
selv, at vi skal blive 
som børn igen. Men 
jeg vil hellere kalde 
det at være “hå-
bløst optimistisk”. 
Det kristne håb om 
opstandelse og evigt 
liv virker dumt og 
urealistisk set med 
verdens øjne. 

Men hvis Himlen 
virkelig eksisterer, som Jesus siger, 
så er en sådan form for optimisme 
jo realisme. Jeg tror, at det kristne 
håb er den sande realisme. Tænk 
hvis jeg kan være optimist og realist 
på samme tid…? Jeg ønsker dig en 
god start på 2025 med masser af 
håb for det nye år!

“Kun hvis jeg vover 
at have tillid til, 

at Jesus gjorde det 
umulige og virkelig 
overvandt synden 

og døden...” 
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Guds Kirke er på en særlig 
måde præget af Israels, 
Guds folks, længsel og 
venten på Herrens komme. 
Denne lange ventetid, 
præget af Israels synder 
mod Gud og Guds retfær-
dighed og barmhjertighed 
over for sit elskede folk, 
viste sig at være en for-
beredelse til forløsningen, 
der skulle komme i Jesus 
Kristus. 

Israel og sågar den enkelte 
person har syndet mod Gud. 
Den almægtige og barmh-
jertige Gud er dog den, der 
rækker ud efter sit elskede 
folk og helbreder og fornyer 
det, så det kan være Gud 
nær. Gud er så ivrig efter 
at være tæt på sit folk, at 
Han tager bolig blandt dem 
- netop i Jesu Kristi person. 
Han stiger ned fra sin høje 
himmel for at kunne tage sit 
folk med derop igen. 

”Lad det dryppe fra oven, Himmel,
lad retfærd strømme ned fra skyerne!” 

Esajas 45:8
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af Lukas Macko

...fortsættes næste side!

Når vi altså ihukommer 
Israels længsel efter forløs-
ningen, mødet med Gud og 
Hans frelsende værk i Kristi 
person, ser vi altså både 
tilbage på en historisk vir-
kelighed og møder samtidig 
en aktuel og åndelig vir-
kelighed, som udspiller sig 
rundt om i verden, men så 
sandelig også i vores egne 
sjæle. 

Vi ved, at Kristus skal 
komme igen for at dømme 
de levende og de døde. Vi 
skal alle møde vores Gud 
og blive dømt af Ham. Det 

kan være en skræmmende 
tanke, at alle vores ger-
ninger, offentlige og skjulte, 
skal vurderes af den gud-
dommelige dommer.
 
Med rette kan vi indse, at 
vi ikke kan komme til at stå 
rene på den yderste dag - i 
hvert fald ikke uden hjælp 
fra Gud selv. Israel syndede 
gang på gang mod Gud, men 
Gud elskede dem, og Gud 
ønskede at være ét med sit 
folk. Derfor sendte Han sin 
Søn for at tage sit folk til 
sig. 
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 Den hellige Augustin 
af Hippo

Vi har derfor grund til 
at håbe på den evige 
forløsning; det evige liv med 
Gud. Hvis vi giver os selv til 
Gud, som Han kommer til os 
i dag i sakramenterne og 
i den hellige Skrift, så be-
sidder vi, hvad alle Israels 
profeter inderligt længtes 
efter. 

Vi besidder, hvad 
præsterne i den gamle pagt 
ikke kunne drømme om at 
håbe på: Gud selv, som øn-
sker at være forenet med 
hver og én af de mennesk-
er, Han har skabt. 

Ved at åbenbare sig selv, 
skjuler Kristus os på en 
måde sammen med sig. 
Vores trøst i denne tid, 
hvor vi ikke ser, men tror, 

må være Kristus, der er 
skjult, men til stede midt 
iblandt os i dag. Vores 
håb er Jesus i Eukaristien, 
skjult, men nærværende. 

Det er Ham, som skjuler og 
forener os med sig, indtil 
vores håb, som vi dyrker på 
denne side af evigheden, 
skal forløses i synet af Kris-
tus, når Han kommer igen 
for at tage os med hjem til 
Faderens hus, som er gjort 
rede for os. 

Hvis vi lever inderligt og 
ærligt med Kristus i Euka-
ristien, har vi altså ingen 
grund til fortvivlelse, men al 
grund til at leve i det salige 
håb.
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SPOT
 på en helgen 

afThora Nadim

 Den hellige Augustin 
af Hippo

...fortsættes næste side!

Har du nogensinde følt dig 
fortabt eller søgt efter noget 
større? Så er du ikke alene. 
Sankt Augustin af Hippo, en af 
kirkens største helgener, kæm-
pede med de samme spørgsmål. 

Hans liv er en fortælling om 
synd, omvendelse og en utræt-
telig søgen efter Gud, som kan 
inspirere os alle. Augustin blev 
født i 354 i Thagaste i det nor-

døstlige hjørne af det nuværen-
de Algeriet. Hans mor, Monica, 
var en hengiven kristen, mens 
hans far, Patricius, var hedning. 

Som ung blev han hurtigt 
opslugt af verdens fornøjelser 
og ambitioner. Han søgte glæde 
i fester og romantik, mens han 
samtidig forsøgte at finde svar 
på livets store spørgsmål gen-
nem filosofi.

En fortælling om synd, omvendelse og 
søgen efter sandhed i en verden præget af 

filosofisk tvivl og troens mysterier
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I storbyen Karthago, ikke langt 
fra Thagaste, blev Augustin far 
til en søn, Adeodatus, men han 
giftede sig aldrig med barnets 
mor. På trods af ydre succes 
følte han en dyb tomhed. 

Hans søgen efter sandhed førte 
ham til forskellige filosofier, 
blandt andet manikæismen 
(den tids New Age), men efter 
flere år blev han skuffet over 
dens manglende evne til at give 
ham ægte svar. 

Inspireret af Platon begyndte 
han at forstå verden som noget, 
der peger mod Gud, men han 
længtes stadig efter en personlig 
Gud, han kunne relatere til.

Alt ændrede sig, da Augustin 
flyttede til Milano i Nored-
italien. Her mødte han den 

vise biskop Ambrosius, hvis 
prædikener gjorde dybt indtryk. 

Hans mor, Monica, bad utræt-
teligt for hans omvendelse. En 
dag, da han kæmpede med sin 
indre uro, hørte han en barnest-
emme sige: “Tag og læs.” 

Han tog det som et tegn, 
greb Bibelen og læste et vers 
fra Romerbrevet: ”Lad os leve 
sømmeligt, som det hører dagen 
til, ikke i svir og druk, ikke 
løsagtigt og udsvævende, ikke 
i kiv og misundelse, men iklæd 
jer Herren Jesus Kristus, og vær 
ikke optaget af det kødelige, så 
det vækker begær.” 

Det opfordrede ham til at 
aflægge synden og følge Kristus. 
Det blev vendepunktet i hans 
liv.
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Efter sin omvendelse blev Au-
gustin døbt af Ambrosius. Han 
forlod sit gamle liv og vendte 
tilbage til Nordafrika, hvor han 
grundlagde et kloster. Senere 
blev han valgt som biskop af 
Hippo, ikke langt fra sin fødeby, 
og dedikerede resten af sit liv til 
at forkynde evangeliet og hjælpe 
de nødlidende.

Sankt Augustin er et forbillede 
på, at det aldrig er for sent at 
vende sig mod Gud. Han sagde 
engang: “Du har skabt os til dig, 
Gud, og vores hjerte er uroligt, 
indtil det finder hvile i dig.” 

Hans liv viser, at selv vores fejl 
og kampe kan føre os tættere på 
Gud.

Sankt Augustin døde den 28. 
august 430, men hans budsk-
ab lever videre, blandt andet 
gennem de mange prædiken-
er og bøger, han skrev, og 
som skaffede ham ærestitlen 
”kirkelærer”. Han minder os 
om, at Guds nåde kan forvandle 
ethvert liv – også vores.

Sankt Augustin, bed for os. 
Amen.
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Bibelvers om håb
 Jeremias’ Bog 29:11.

”Jeg ved, hvilke planer jeg har lagt for jer, siger Herren, 
planer om lykke, ikke om ulykke, om at give jer en fremtid 
og et håb. Råber I til mig, og går I hen og beder til mig, vil 

jeg høre jer.”

 Paulus’ Brev til Romerne 15:1
”Håbets Gud fylde jer med al glæde og fred i troen, så at I 

bliver rige i håbet ved Helligåndens kraft!”

Salmernes Bog 42:6
”Hvorfor er du fortvivlet, min sjæl? Hvorfor skælver du i 

mig? Vent på Gud! For jeg skal takke ham på ny, min frelser 
og min Gud.”

  Esajas’ Bog 40:31
”Men de, der håber på Herren, får nye kræfter, de får vinger 
som ørne. De løber uden at blive trætte, de vandrer uden at 

udmattes.”

 Brevet til Hebræerne 10:23
”Lad os holde urokkeligt fast ved bekendelsen af vort håb, 

for han, som gav os løftet, er trofast...”

  Paulus’ Brev til Romerne 8:24-25
”Til det håb er vi frelst! Men et håb, som man ser opfyldt, er 

ikke noget håb; for hvem håber på det, man kan se?  Men 
håber vi på det, vi ikke ser, venter vi på det med udholden-

hed.”
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 Klagesangene 3:21-23
”Men dette lægger jeg mig på sinde, derfor vil jeg vente: 

Herrens troskab er ikke hørt op, hans barmhjertighed er ikke 
forbi, den er ny hver morgen; din trofasthed er stor.”

 Paulus’ Brev til Romerne 5:3-5
”Og ikke alene det; vi er også stolte af vore trængsler, fordi vi 
ved, at trængslen skaber udholdenhed, udholdenheden fas-
thed, og fastheden håb.  Og det håb gør ikke til skamme, for 

Guds kærlighed er udgydt i vore hjerter ved Helligånden, som 
er givet os.”

  Salmernes Bog 71:5
”For du, Herre, er mit håb, fra min ungdom var du min til-

flugt, Herre, fra fødslen har jeg støttet mig til dig, det var dig, 
der tog mig fra moders liv, min lovsang gælder altid dig.”

Peters Første Brev 1:3
”Lovet være Gud, vor Herre Jesu Kristi fader, som i sin store 
barmhjertighed har genfødt os til et levende håb ved Jesu 

Kristi opstandelse fra de døde.”

Salmernes Bog 33:18
”Men Herrens øjne hviler på dem, der frygter ham, og som 

venter på hans godhed”

afThora Nadim

afThora Nadim
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Tegneserie - om David og Goliat
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af Julia Rubina Bialecka MirzadTegneserie - om David og Goliat

...fortsættes næste side!
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In 2025, the Catholic Church will celebrate a Jubilee Year with the theme 
“Pilgrims of Hope”, but what is a Jubilee Year?

The first Jubilee Year was proclaimed in 1300 by Pope Boniface VIII as a 
time of spiritual renewal. Called the “Holy Year,” the Jubilee invites us to 
experience how God’s holiness transforms us. Originally it was celebrat-
ed every 100 years, then its frequency was reduced to 50 years by Pope 
Clement VI in 1343 and then to 25 years by Pope Paul II in 1470. 

Some Jubilees are extraordinary, such as the Year of Redemption in 
1933 and 1983 or the Year of Mercy proclaimed by Pope Francis in 2015. 
Jubilees traditionally included pilgrimages to the Roman basilicas of St. 
Peter and St. Paul, but over time, other symbolic acts were added, like 
walking through the Holy Door in St. Peter´s basilica as well as in St. Pauls, 
St. Mary Ma jor and St. John Lateran.

Pilgrims of Hope
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Generally, participating in the Holy Year is an opportunity to deepen 
one’s relationship with God through reconciliation, prayer, and charity, and 
to receive a plenary indulgence which, in the Catechism of the Catholic 
Church (n. 1471), is defined as “the remission before God of the temporal 
punishment for sins...”.

For those traveling to Rome, the Jubilee offers an unforgettable experi-
ence: walking through the Holy Doors, participating in grand liturgies, and 
joining thousands of believers in the heart of our faith creates a profound 
sense of unity and gives meaning to the universality of the church. How-
ever, the Jubilee is not only for those who will travel, because wherever you 
are, you can embrace its spirit by joining local celebrations, renewing your 
faith, and becoming a sign of hope in your community, becoming a pilgrim 
of Hope everywhere you are, that is where God has called you to bloom.

This Jubilee is a reminder 
that we are never alone on 
our journey of faith. Togeth-
er, as “pilgrims of hope,” let 
us embrace this sacred time 
as an opportunity to grow 
closer to God, strengthen our 
bonds with one another, and 
shine as beacons of His love 
in the world. Are you ready 
to answer His call?

Pilgrims of Hope
af Sara Angelucci
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Vox Pop fra Ledertræning 
Navn: Kathleen Tagbak Abeleda

Alder: 16 år
Sogn: Vor Frue Kirke, Silkeborg

Hvad vil du tage med videre fra 
lederudviklingen?

Det kateketiske indhold, og hvordan 
man forbereder en lejr til en 

bestemt aldersgruppe.
Din yndlings “joke” af  P. Daniel?
Da P. Daniel sagde: “I må ikke lade 
os vælge mellem Jesus og dessert” 

under festmiddagen.

Navn: Rasmus Svenson 
Alder: 24 år

Sogn: Sct. Mariæ, Aalborg

Hvad vil du tage med videre 
fra lederudviklingen?

Det er ikke alle slags un-
derholdninger og aktivi-

teter, der passer til alle. 
Man skal være fleksibel.
Din yndlings “joke” af  

P. Daniel?
Den med franciskaner og 
jesuitten, der venter ved 

himlens porte.
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Vox Pop fra Ledertræning 

Navn: Christina Kajo
Alder: 19 år

Sogn: Vor Frue Kirke, 
Herlev

Hvad vil du tage med vi-
dere fra lederudviklingen?

Hvordan jeg som leder 
kan lave forskellige ar-
rangementer tilpasset en 
bestemt aldersgruppe.

Din yndlings “joke” af  P. 
Daniel?

Da Daniel med 
begejstring omtalte hans 

gamle menighed som: 
“Herlevluja” 

Navn: Bala Yogita Adari
Alder: 20 år

Sogn: Vor Frue Kirke, 
Herlev

Hvad vil du tage med videre fra 
lederudviklingen?

Fælleskabet, troen og viden om, 
hvordan man er en god leder.

af Julia Rubina Bialecka Mirzad 
og Indiana Touma
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Navn: Nikolaj Anker 
Andersen

Alder: 17 år
Sogn: Sct Antoni, Brønshøj

Hvad vil du tage med vi-
dere fra lederudviklingen?
Jeg vil tage de praktiske 
opgaver med videre, og 

andre lederes erfaringer 
ift. hvad der rammer 

deltagerne.
Din yndlings “joke” af  

P. Daniel?
Den med franciskaneren og 
jesuitten, der kommer op i 

himlen.

Navn: Michael Roice
Alder: 18 år

Sogn: Smuk, Frederiksberg

Hvad vil du tage med vi-
dere fra lederudviklingen?
Man skal være klar på at 
reagere spontant. Man skal 
ikke forvente at alt går 

efter planen.
Din yndlings “joke” af  

P. Daniel?
P. Daniel har en obsession 
med at reklamere for Rom 

og Assisi!
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af Indiana Touma

udfrielsen 
fra Egypten

Bibelhistorie for børn
Engang boede israelitterne 
i Egypten. Israelitterne var 
Guds udvalgte folk, men der 
var et problem, for de blev 
undertrykt af farao i Egypten. 
Farao var konge og holdt Isra-
elitterne som slaver. De skulle 
arbejde hårdt hver eneste 
dag, og de blev behandlet 
dårligt. Deres liv var hårdt, så 
de håbede hver dag på fred 
og frihed, og de ventede på 
en, der skulle hjælpe dem med 
at komme ud af Egypten.  

Moses var en mand, der 
boede i Midjan, men var oprin-
delig en israelit. En dag talte 
Gud til Moses og sagde, at han 
har set sit folk lide i Egypten, 
her taler Gud om israelit-
terne, der var blevet slaver. 
Gud sagde til ham, at han har 

hørt deres håb og skrig om 
hjælp og vil hjælpe dem. Gud 
havde derfor udvalgt Moses 
til at føre israelitterne ud af 
Egypten og ind til et land, som 
flyder med mælk og honning (2. 
Mosebog 3:8-11).

Moses vendte tilbage til 
Egypten. Han havde en bror 
ved navn Aron. Moses og 
Aron forklarede israelitterne 
alt det, som Gud havde for-
talt Moses, og de blev meget 
glade. De gik hen til Farao for 
at fortælle ham, at Gud vil 
have sit folk ud i ørkenen for 
at ofre. Men Farao ville ikke 
gå med til dette (2. Mosebog 
5:1). 

...fortsættes næste side!
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I stedet befalede han, at det 
skulle blive hårdere for isra-
elitterne at arbejde, og isra-
elitterne begyndte at miste 
modet. Moses var også lige 
ved at miste håbet, men Gud 
sagde til ham “Nu skal du få 
at se, hvad jeg vil gøre ved 
Farao” (2. Mosebog 6:1).

Moses gik hen til Farao igen 
og sagde: “Lad Guds folk gå!” 
Men Farao nægtede, så Gud 
begyndte at sende plager 
over Egypten. En plage er et 
problem, der er svært at løse, 
og som rammer mange men-
nesker. Gud sendte 10 plager 
for at få Farao til at lade 
israelitterne gå. Men Farao 
ville ikke bøje sig, før han så, 
hvor stræk Gud var. Første 
plage var, at floden Nilen blev 
forvandlet til blod, men Farao 
ville ikke bøje sig.

Derefter kom der frøer, myg 
og fluer over hele landet, 
men igen var det ikke nok 
for Farao. Gud sendte flere 
plager: Dyrene blev syge, folk 
fik smertefulde knopper, hagl 
og græshopper ødelagde 
markerne. Farao nægtede og 

blev bare vred og gjorde det 
kun hårdere for israelitterne. 
Men med den sidste plage 
døde Faraos søn, og først da 
lod han israelitterne gå. 

Endelig kunne israelitterne 
forlade Egypten. De tog af 
sted midt om natten. Men da 
Farao fik besked om, at isra-
elitterne var flygtet, ændrede 
han mening (2. Mosebog 14:5). 
Farao bad sin hær at følge 
efter israelitterne. 

Israelitterne og Moses nåede 
til havet og kunne ikke komme 
videre, så blev de bange, men 
Moses sagde til dem: “I skal 
ikke være bange! I skal få 
at se, hvordan Gud vil frelse 
jer i dag”. Gud sagde til Mo-
ses: “Løft din stav” Da Moses 
gjorde det, delte vandene sig, 
og israelitterne gik helt tørre 
igennem havet. Da Faraos hær 
fulgte efter, lukkede van-
det sig over dem, og hæren 
druknede. Og sådan frelste 
Gud israelitterne fra Farao (2. 
Mosebog 14:13-30) 
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Her lærer Gud os, at vi skal 
blive ved med at håbe. Selvom 
det måske ser vanskeligt ud, så 
er alting muligt med Gud, præ-
cis som dengang med israelit-
terne. De var fanget i mange år, 
og de var ved at miste håbet om 
frihed, men Gud sendte en red-
ning - Moses for at hjælpe dem 
ud af Egypten. Det er vigtigt at 
blive ved med at håbe, fordi det 
kan styrke os og hjælpe os med 
at huske, at der er en vej fre-
mad, også når vi ikke kan se det 
lige nu. 

Vi skal også have håb. Der er 
mange ting, man kan håbe og 
bede for. Fx at der kommer 
fred i verden. At du bliver gode 
venner med en klassekammer-
at igen. Du kan håbe og bede 
om hjælp i svære tider. Du kan 

håbe og bede om dine drømme 
og mål eller om sundhed og hel-
bredelse. Det vigtigste er bare, 
at du husker, at Gud kan alt og 
vil hjælpe dig på det rette tid-
spunkt. Det kan tage tid, men vi 
skal ikke miste håbet. 

Når du gerne vil styrke dit 
håb, kan du bede denne bøn: 
Gud, hjælp mig med at have en 
fast tro på dig. Min Gud, fordi 
du er god, lover du et evigt liv 
for alle, der tror på dig og det 
stoler jeg på. Jeg holder fast 
i håbet, at du Jesus Kristus vil 
tilgive mine synder og velsigne 
mig med et evigt liv, så jeg en 
dag kan være sammen med dig i 
himlen. Gud hjælp mig med altid 
at håbe og tro på dig uanset 
hvad der sker, Amen. 
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Billeder fra ledertræning på ØmborgerBilleder fra ledertræning på Ømborger
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GRIN med GUD
- katolske memes!
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GRIN med GUD
- katolske memes!

29



Navn: Safira Olden-Justino

Alder: 7 år

Sogn: Sct. Andreas i Ordrup

Livret: Sushi   

Fritidsinteresser: Være på tur med min familie, 
stå på rulleskøjter, være ude og rejse og spille Fortnite med min storebror Leo.

Yndlingshistorie fra Bibelen: Jonas og hvalen.

Har du en yndlingsbøn? Hil dig Maria.

Bedste katolske oplevelse: Pilgrimstur til Rom i januar 2025 for at deltage i 
Jubelåret, hvor jeg var i audiens hos Paven og fik en rosenkrans og noget slik 
af ham.

Hvilken rolle spiller Kirken i dit liv? Jeg går i kirke med min familie og er 
ministrant og jeg kan også godt lide at være på Øm-lejr. I år skal jeg til første 
kommunion, og det glæder jeg mig til. 

Fun fact om dig: Jeg kan ikke lide tomater - men jeg elsker ketchup!

af Nicoline Maria Olden-Jørgensen
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Tegning til farvelægning
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Film du skal se, 
når du er 

ved at miste håbet
 (gerne før..)

af Peter Andreas Munk-Nielsen

Miracle in cell no 7
Undervurderet og overset tyrkisk filmkunst i høj klasse, der 

fortæller den hjerteskærende historie om en fars kamp for sin 
datter. 
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Shawshank redemption
Dette mesterværk af en film fortæller om 
Andy Dufresnes usandsynlige vej til fri-

hed samt hans venskab med den indsatte 
Red. En fantastisk historie med det hele; 
kærlighed, had, håb, fortvivlelse, smerte og 
forløsning. Filmens to hovedpersoner favner 
og rummer os alle. Vi har alle vores fængsler 

- hvad er dit?

Life of Pi
En dreng mister sin familie i en skibsulykke og 
havner alene på en båd med en tiger - hvordan 

skal han overleve midt på Stillehavet? 

It’s a Beautiful Life
En jødisk far og hans søn bliver sendt i 

koncentrationslejr under nazismen og faren 
prøver trods store udfordringer at forklare 
sønnen situationen med urokkelig optimisme. 

It’s a wonderful life
Denne film er en juleklassiker af de helt store. George 
Baileys liv går i stykker og han står over for det store 
dystre spørgsmål; Ville verden ikke være et bedre sted 
uden ham? Det skal vise sig at hans skytsengel har en 

lektion til ham, han sent vil glemme.
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